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Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer K. van der Veen van de 
fractie Groen Links gestelde vragen over de verwerking van teerhoudend asfalt. De 
brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

1. Inde gemeente Groningen komt bij wegwerkzaamheden regelmatig asfalt vrij. 
Is dit asfalt teervrij of zit hierbij ook teerhoudend asfalt? 
Bij wegwerkzaamheden in de gemeente Groningen komt ook teerhoudend 
asfalt vrij. Het betreft hier wegen die voor 1991 geasfalteerd zijn. Nadien 
mocht geen teerhoudend asfalt meer worden toegepast. 

2. Hoe gaat de gemeente Groningen om met het oude teervrije asfalt Wordt dit 
hergebruikt, geexporteerd of anderszins? 
Het vrijkomende teervrije asfalt vervalt aan de aannemer en wordt meestal 
hergebruikt als grondstof voor nieuw asfalt. 

3. Hoe gaat de gemeente Groningen om met het oude teerhoudende asfalt Wordt 
dit bijvoorbeeld aangeboden aan een van de reinigingscentrales of 
geexporteerd? Als het wordt geexporteerd, waar gaat het dan heen en wat 
gebeurt ermee? 
In de contracten van de gemeente Groningen waarin werkzaamheden 
plaatsvinden waarbij teerhoudend asfalt vrijkomt is de volgende bepaling 
opgenomen: 'Vrijkomende materialen (teerhoudend asfalt) vervoeren naar een 
door het bevoegd gezag vergunde verwerkingsinrichting (reinigingscentrale). 
Stort-/ acceptatiekosten zijn voor rekening van de aannemer'. 
De aannemer heeft de verplichting de stortbonnen administratief vast te leggen. 
De door het bevoegd gezag vergunde verwerkingsinrichting staat het vrij om 
volgens de huidige richtlijnen het teerhoudend asfalt te exporteren in plaats van 
te reinigen. 



Bladzijde 

Onderwerp Beantwoording vragen ex artikel 41 RvO 
GroenLinks over verwerking teerhoudend asfalt 

Zodra het teerhoudend asfalt wordt gestort bij de verwerker gaat ook de 
verantwoordelijkheid en het eigendom over naar de verwerker. De gemeente 
Groningen heeft geen zicht op wat de verwerker na acceptatie met het 
aangeleverde teerhoudend asfalt doet (reinigen of exporteren), het is immers de 
verantwoordelijkheid van de verwerker. 

De gemeente Groningen sluit met de gevolgde werkwijze aan op de huidige 
wet- en regelgeving en de CROW publicatie 210 'Richtlijn omgaan met 
vrijkomend asfalt, aandacht voor de teerproblematiek'. 
De minister heeft de CROW in 2013 de opdracht gegeven de publicatie 210 
zodanig te herzien dat teerhoudend asfalt moet worden afgevoerd naar een op 
basis van de Wet Milieubeheer vergunde en erkende bewerkings- of 
verwerkingsinrichting in Nederiand voor de thermische reiniging van 
teerhoudende asfaltmaterialen. 

4. Worden er in het kader van de reconstructie van de Zuidelijke Ringweg 
specifieke afspraken gemaakt over de verwerking van het vrijkomende afval? 
Zo nee, waarom niet, zo ja welke? 
De verantwoordelijkheid ligt bij de wegbeheerder (Rijkswaterstaat). Deze heeft 
de CROW publicatie 210 'Richtlijn omgaan met vrijkomend asfalt, aandacht 
voor de teerproblematiek' van toepassing verklaard. 

Met vriendelijke groet, 
burgerneester en wethouders van Groningen, 

de b 
dr. R/L\(Ruud) Vreemati^^^ 

de secretaris 
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Aan: Het college van B&W van de gemeente Groningen 
Betreft: vragen ex art. 38 RvO inzake verwerking teerhoudend asfalt 

Groningen, 13 maart 2014 

Geacht college, 

Er staan de komende jaren in onze gemeente grote infrastructurele werken te gebeuren. 
De vernieuwing van de Zuidelijke Ringweg is verreweg het grootste project, maar staat 
niet op zichzelf. In de aanloop naar deze reconstructie is er al hard gewerkt aan de 
verbetering van de Oostelijke Ringweg, wordt op dit moment de kruising Noordelijke 
Ringweg-Bedumenweg ongelijkvloers gemaakt en staat ook een reconstructie van het 
knooppunt Rietdiephaven op het programma. Bij deze werkzaamheden komen grote 
hoeveelheden oud asfalt vrij. Hergebruik van dit materiaal is heel goed mogelijk, tenzij 
het teer bevat. Vanaf 1991 is het gebruik van teerproducten in de wegenbouw verboden. 
Toch komen jaariijks nog vele honderdduizenden tonnen teerhoudend asfalt vrij. 
Hergebruik van dit materiaal is sinds 2001 niet meer toegestaan. Voor de venA/erking 
ervan zijn in Nederiand drie reinigingscentrales. Op die manier wordt voorkomen dat de 
toxische polycyclische aromatische koolwaterstoffen (PAK) opnieuw in de keten terecht 
komen, 

Merkwaardig is dat uitvoer van dit afval naar het buitenland in beginsel wel is toegestaan 
mits er sprake is van 'nuttige toepassing'. Te meer merkwaardig, omdat die nuttige 
toepassing in sommige landen is gepermitteerd zonder dat de PAK worden vernietigd. 
Uitvoer voor storten mag sowieso niet, maar in een uitzending van EenVandaag van 28 
oktober vorig jaar bleek dat veel gemeenten kiezen voor deze goedkopere uitvoer 
zonder dat zij weten waar het asfalt blijft. In 2012 werd zo meer dan een miljoen ton 
asfalt geexporteerd, grotendeels naar de Baltische Staten. 

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft GroenLinks de volgende vragen: 
1. In de gemeente Groningen komt bij wegwerkzaamheden regelmatig asfalt vrij. Is dit 

asfalt teervrij of zit hierbij ook teerhoudend asfalt? 
2. Hoe gaat de gemeente Groningen om met het oude teervrije asfalt. Wordt dit 

hergebruikt, geexporteerd of anderszins? 
3. Hoe gaat de gemeente Groningen om met het oude teerhoudende asfalt. Wordt dit 

bijvoorbeeld aangeboden aan een van de reinigingscentrales of geexporteerd? Als 
het wordt geexporteerd, waar gaat het dan heen en wat gebeurt er mee? 

4. Worden er in het kader van de reconstructie van de Zuidelijke Ringweg specifieke 
afspraken gemaakt over de verwerking van het vrijkomende afval? Zo nee, waarom 
niet, zo ja welke? 

Namens de fractie van GroenLinks, 
Kris van der Veen 


